
	教学设计方案

	题目
	Friendship
	年级学科
	英语
	课型
	信息技术与学科整合课

	授课教师
	洪惠珍
	工作单位
	龙川县第一中学

	教学目标
	通过对朋友的讨论帮助学生发散式记忆积累相关描述人的性格、特征的词汇、习惯

用语并运用于听说读写当中。适当运用I thank so. I agree. I don’ think so .I don’t agree 

exactly. I am afraid not .Of course not.表明自己的态度和肯定程度。 



	教学重难点
关键
	让学生掌握本篇文章当中的单词，词组及重要表达。

训练学生掌握理解文章细节的阅读能力。

	教学方法
	任务型教学法、图片教学
任务型教学法、图片教学

	运用的

信息技术工具
	硬件：电脑，电子白板，投影

软件：Microsoft Power Point，图片 


	教学设计思路
	根据《高中英语教学大纲》的要求在课堂教学中必须以学生为主体为中心进行

教学教师在教学中起主导作用。因此我采用任务型教学方式每一部分都设有一定的任务引导学生自主或者合作完成。阅读活动由整体入手由易到难步步推进层层深入。教学活动以教材为载体以学生为中心。在课堂教学中学生应该跟老师学学习方法提高阅读速度和阅读技巧,查找分析处理信息的能力以及写作能力。积极参与小组的各项活动展现自己和小组的能力并培养团队协作能力。在整个教学活动中学生充分调动其各个感官进行听、说、读、写积极主动的学习。 

	教学过程

	教学阶段及时间安排
	教师活动
	学生活动
	设计意图及资源准备

	Step 1. Warming up (10minutes)


	Greeting 

2.You can use these questions in at least two different ways. One alternative is to ask the students to think about three words to describe themselves and then let each student tell the class the three characteristics they have chosen. A second alternative would be to ask the students to write down the three characteristics and let other students guess who is being described. 

	1.Greeting  2.Students are asked to describe themselves and a friend.

	Which words can be used to describe the characteristic? 

Brave: courage fearless heroic  

Scared : astonish  fearful  frightened  horrified  shocked terrified timid 

Loyal:  devoted  faithful 

Wise: bright  clever  cute  gifted  intelligent  smart   well-learned    witty 

Beautiful: attractive breath-taking  charming cool  cute  elegant eye-catching good-looking  graceful   

inviting  lovely   neat  pretty   splendid  stunning



	Step2.Leading in(10minutes) 
	Ask Students questions: 

1. Which kind of friend do you think is the best friend? 

2. What else can be our friends besides human beings? 


	Answer the questions
	让学生使用本节课的重点句型来说出友谊的重要性和人类与其他物种的友谊。

	Step 3.While –reading

(20minutes) 


	1What's the advantages and disadvantages of the diary as a friend? 

 2Why did Anne say that she had seen the night face to face on the dark, rainy evening? 

 


	:Got main ideal and finished comprehending exercise 1 and exercise 2  


	提高阅读理解的能力

	Step 4.Homework 


	
	
	

	板书设计

	短语:

 1set down 放下记下登记; set up 建立搭起; set about doing sth. 着手开始

做某事; set out 出发动身开始 

2join in 加入参加 join sb. in sth. / doing sth.; join 加入某一伙人或某个组织 

take part in 参加有组织有纪律的活动 

3put away 把……收拾起来放好; put back 放回原处; put down 记下写下放下 

put off 推迟拖延 

4. be prepared for  be ready for 为……作好准备; prepare for 为……作准备; prepare 

sb. for 使某人为……作准备; get sth. ready / prepared 把……准备好 

句式 :

1I haven't been outdoors for so long that I've grown so crazy about everything to do with 

nature. 

 so … that … 如此…以至…引导结果状语从句so放在句首时句子要倒装。   

so that既可引导结果状语从句也可引导目的状语从句。引导目的状语从句时常和

can, could, may, might, would等情态动词连用。 

2I'm having some trouble with my classmates at the moment. 

  havesome, no, much, great, littletrouble/difficulty with sth. /indoing something 做

某事有一些,没有很多很少因难。 

3It is believed that the islands can be a paradise天堂when people live in peace. 

It is believed that … 人们相信……; It is said that … 据说……; It is reported that …据报

道……; It is supposed that … 人们认为…… 





